
P r o t o k ó ł   Nr  IV /11 
  
z obrad IV Sesji VI Kadencji  Rady Gminy Nowy Dwór z dnia  28 lutego 2011 r.  
Obrady Sesji odbywały się  w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury  od godz.  10 00 do 
godz. 12 00. 
Obecni na posiedzeniu Sesji Radni: 

1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław 
3. Humienny Kazimierz 
4. Kalenik Krzysztof 
5. Możejko Marcin 
6. Pawłowski Piotr 
7. Radziwon Ryszard 
8. Rowińska Maria 
9. Rusiecki Kazimierz 
10. Rutkowska Grażyna Danuta 
11. Sobolewski Piotr 
12. Sobolewski Stanisław 
13. Stasiulewicz Czesław 
14. Sulima Jerzy 
15. Tomaszewski Wiesław 

       
Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli 
Wójt – Andrzej Humienny 
Sekretarz  Gminy – Pan Stanisław Hrynkiewicz 
Skarbnik – Pani Anna Dziedzicka 
Pan Kazimierz Łabieniec – Radny Powiatu 
Radca Prawny – Danuta Szabłowska – Sokół jak również nowo wybrani sołtysi z terenu 
gminy – lista obecności w załączeniu do protokółu oraz mieszkańcy gminy Nowy Dwór. 
 
Obrady IV Sesji  VI Kadencji Rady Gminy otworzył  i prowadził Przewodniczący Rady 
Gminy    - Pan Krzysztof  Kalenik. 
Na wstępie powitał wszystkich obecnych  i stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach 
Sesji uczestniczy 15 radnych a więc obrady są prawomocne. Przewodniczący obrad  
poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie pamięci zmarłej Marii Siwickiej – matki 
sołtysa sołectwa Chilmony – Kolonia  Jana Siwickiego .Przed przystąpieniem do 
głosowania nad porządkiem obrad sesji Przewodniczący poinformował , że w dniu 25 
lutego 2011 r. wpłynęło pismo Nr SG.4423.1.2011r. Wójta Gminy Nowy Dwór w sprawie 
wycofania z porządku dziennego obrad n/w uchwał: 

     - w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Nowym Dworze ,     
     - w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Sieruciowcach, 

Treść pisma stanowi załącznik do protokołu. 
      Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu jawnym  przy 15 głosach za , głosów 
wstrzymujących się i przeciw nie było w następującym brzmieniu : 
 

1. Otwarcie Sesji , powitanie  obecnych , stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej 



5. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowy Dwór na 
lata 2011-2018 

6. Przyjęcie budżetu gminy na 2011 rok 
   - uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2011 rok , 
  7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  za 2010 rok , 
  -  podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2011 rok, 
8.Podjęcie uchwał: 
 -   w  sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  na lata 2011 – 2017, 
 -  sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania ,  
- w sprawie zmiany uchwały określającej wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

      
      9.Sprawozdanie z średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  stopniach 
awansu  zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

10. Rozpatrzenie skargi w sprawie wyborów Sołtysa Sołectwa Synkowce 
11.Interpelacje i zapytania radnych 

 12.  Sprawy różne 
 13. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Gminy 

                                                                  
                                                        
Ad. pkt. 3 – go 
         
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Kalenik poinformował , że protokół III Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1 .Zaproponował przyjęcie protokołu z 
poprzedniego posiedzenia , zapytał czy są  uwagi do protokółu z poprzedniej sesji. Radni 
uwag nie wnieśli. Protokół do poprzedniej sesji został  przedstawiony do głosowania  i 
przyjęty  w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za ,  1 głosem wstrzymującym się , głosów 
przeciw nie było. 

 
 

Ad. pkt. 4 – go 
 
Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Wójt Pan Andrzej Humienny 
poinformował o następujących działaniach w okresie międzysesyjnym : 
 - wydaniu 7 zarządzeń w tym 2 finansowych oraz 4 organizacyjnych, 
- odśnieżaniu dróg, 
- zgłoszeniu sprawy grobu żołnierzy niemieckich w m. Chworościany  
- złożeniu wniosku do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego w Białymstoku 
na budowę drogi dojazdowej do pól w m. Dubaśno, 
- zgłoszeniu wniosku mieszkańców Bieniowce-Kolonia w sprawie ustawienia tablicy 
informacyjnej z nazwą w/w miejscowości w pasie drogi wojewódzkiej do właściwych władz, 
Ponadto Wójt poinformował radnych oraz obecnych rodziców , że brak wiedzy na temat 
kryteriów podziału środków z 0,6% rezerwy oświatowej jest przyczyną wycofania  z 
porządku dziennego obrad IV Sesji Rady Gminy uchwał : 
 - w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Nowym Dworze ,     
 - w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Sieruciowcach, 



Gminy nie byłaby w stanie wypłacić odprawy zwalnianym nauczycielom z własnych 
środków,  ze względu na trudną sytuację finansową jaka została przejęta po poprzednim 
Wójcie. 
 
 
Ad. pkt. 5 – go 
 
 Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowy Dwór na lata 
2011-2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Gminy o krótkie omówienie przedłożonej 
uchwały, 
- uchwałę nr IV / 16 / 11 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowy Dwór na 
lata 2011-2018 , podjęto  w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za , 1 głosem 
wstrzymującym się , głosów przeciw nie było. 
 Uchwała  nr IV / 16 / 11 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowy Dwór na 
lata 2011-2018 stanowi załącznik do protokołu. 
 

 
Ad. pkt. 6 – go 
 
 Przyjęcie budżetu gminy na 2011 rok 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił uchwałę RIO w sprawie opinii  dotyczącej  budżetu 
gminy a następnie poinformował , że Radni analizowali budżet na posiedzeniach Komisji  
dlatego zaproponował przyjęcie budżetu bez odczytywania oraz poprosił Panią Skarbnik 
Gminy o zapoznanie głównych kierunków działania zawartych w proponowanej uchwale w 
sprawie budżetu gminy na 2011 rok.  
W dyskusji w sprawie przedłożonej uchwały budżetowej głos zabrali: 
- radny Stasiulewicz Czesław – dlaczego w budżecie gminy są zaplanowane środki na remont 
świetlicy w m. Butrymowce , skoro remont był prowadzony w ubiegłym roku , 
- radny Hańczaruk Wiesław -  w budżecie gminy należy zaplanować środki na asfaltowanie 
dróg, 
Przewodniczący obrad przedstawił uchwałę  nr IV / 17 / 11 w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2011 rok 
Uchwała została podjęta przy 12 głosach za i 3 wstrzymujących. Głosów przeciw nie było. 
Uchwała  nr IV / 17 / 11 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2011 rok stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 7 – go 
 
 Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
za 2010 rok przedstawiła wiceprzewodnicząca komisji Pani Anna Chojnacka . 
– w nawiązaniu do sprawozdania głos zabrał Radny Rusiecki który zapytał czy z środków 
przeznaczonych na Rozwiązywanie Problemów Alkoholowych  można było zakupić do 
Urzędu Gminy wyposażenie w postaci biurek i krzeseł. Odpowiedzi udzielił Sekretarz 
stwierdzając ze takowy zakup mógł być dokonany . Sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2011 rok, 



- radny Wiesław Hańczaruk zapytał o obecny skład Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  , w odpowiedzi Pani Anna Chojnacka przedstawiła skład w/w 
komisji. 
- uchwałę nr IV / 18 / 11 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2011 rok podjęto  w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za , 
głosów wstrzymujących się i przeciw nie było. 
Uchwała nr IV / 18 / 11 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2011 rok stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 8 – go 
 
Podjęcie uchwał: 
-   w  sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  na lata 2011 – 2017. 
Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Pani Stanisława Andrukiewicz. 
 
- uchwałę nr IV / 19 / 11 w  sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  na lata 2011 – 2017 
przyjęto w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za ,  1 głosem wstrzymującym się , głosów 
przeciw nie było. 
Uchwałę nr IV / 19 / 11 w  sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  na lata 2011 – 2017 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
 -  sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania . 
Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Pani Stanisława Andrukiewicz. 
 
- uchwałę nr IV / 20 / 11 sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania podjęto  w 
głosowaniu jawnym przy 15 głosach za , głosów wstrzymujących się i przeciw nie było. 
 Uchwałę nr IV / 20 / 11 sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania stanowi 
załącznik do protokołu. 

 
- w sprawie zmiany uchwały określającej wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Skarbnik Gminy Pani Anna Dziedzicka. 
 
- uchwałę nr IV / 21 / 11 w sprawie zmiany uchwały określającej wysokości stawek podatku 
od nieruchomości podjęto  w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za , głosów 
wstrzymujących się i przeciw nie było. 
Uchwała nr IV / 21 / 11 w sprawie zmiany uchwały określającej wysokości stawek podatku 
od nieruchomości stanowi załącznik do protokołu. 
 
      
 
 
 



Ad. pkt. 9 – go 
    Sprawozdanie z średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  stopniach awansu  
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  
W/w sprawozdanie przedstawił Radzie Sekretarz Gminy Stanisław Hrynkiewicz . Uwag do 
sprawozdania nie wniesiono. 
 
 
 
Ad. pkt. 10 – go 
 
Rozpatrzenie skargi w sprawie wyborów Sołtysa Sołectwa Synkowce.  
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kalenik poinformował, że ze względu na specyficzny 
charakter skargi tj. treść skargi zawiera elementy wrażliwe  wszyscy radni z treścią skargi 
zostali zapoznani przed obradami sesji. Przyjęto również propozycję o przeprowadzeniu 
głosowania tajnego w sprawie „czy jesteś za upoważnieniem Przewodniczącego Rady Gminy 
Nowy Dwór do wyjaśnienia skargi dotyczącej wyboru sołtysa wsi Synkowce” . Ponadto 
Przewodniczący wyjaśnił , że jeśli wniosek nie uzyska akceptacji radnych będzie to 
równoznaczne za uznaniem skargi przez Radę Gminy jako bezzasadną. Przewodniczący 
poddał wniosek w sprawie przeprowadzenia głosowania tajnego nad wnioskiem „czy jesteś za 
upoważnieniem Przewodniczącego Rady Gminy Nowy Dwór do wyjaśnienia skargi 
dotyczącej wyboru sołtysa wsi Synkowce pod głosowanie”. W  głosowaniu jawnym przy 15 
głosach za , głosów wstrzymujących się i przeciw nie było wniosek został przez Radę Gminy 
przyjęty.  
W związku z koniecznością przeprowadzenia głosowania tajnego Przewodniczący Rady 
zarządził przeprowadzenie wyboru komisji skrutacyjnej w celu przeprowadzenia w/w 
głosowania. W skład komisji skrutacyjnej zostali zgłoszeni n/w radni: 
1. Rowińska Maria 
2. Rutkowska Grażyna  
3. Pawłowski Piotr 
Skład Komisji poddano pod głosowanie. W głosowaniu jawnym przy 15 głosach za , głosów 
wstrzymujących się i przeciw nie było Rada powołał komisję skrutacyjną w /w składzie. 
 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do prac przeprowadzając głosowanie tajne. 
 
Po przeprowadzeniu głosowania został odczytany protokół komisji skrutacyjnej w którym 
komisja stwierdza, że wyniki głosowania tajnego przedstawiają się następująco: 
w głosowaniu tajnym wzięło udział 15 radnych w tym 
-  oddano 4 głosy na tak , 
-  oddano 9 głosy na nie , 
-  oddano 2 głosy nie ważne , 
Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza , że wyniku przeprowadzonego 
głosowania tajnego  Rada Gminy w Nowym Dworze nie upoważnia przewodniczącego rady 
do wyjaśniania zarzutów skargi dotyczącej wyboru sołtysa wis Synkowce. Wynik głosowania 
powoduje  za uznaniem skargi przez Radę Gminy jako bezzasadną. 
Protokół komisji skrutacyjnej i karty do głosowania stanowią załącznik do protokołu.  
 
Ad. pkt.  11 - 12-go 
 

Interpelacje i zapytania radnych , sprawy różne : 
- w punktach 11 – 12 porządku dziennego obrad poruszono kwestie następujących spraw : 



- Pan Mieczysław Dziedzicki Kierownik Referatu Komunalnego poinformował ,                            
że prowadzone są prace przy odkrzaczaniu pasa drogi w m. Kudrawka przez pracowników 
referatu, 
- radny Hańczaruk Wiesław  zapytał kiedy będą prowadzone pracy przy odkrzaczaniu dróg na 
terenie miejscowości Chilmony. 
- Wójt Gminy poinformował, że sukcesywnie będą prowadzone prace przy odkrzaczaniu przy 
drogach na terenie Gminy Nowy Dwór. 
-Pan  Staworko Andrzej – sołtys wsi Dubaśno – zapytał co dalej z pasem pokolejowym w 
odpowiedzi Wójt poinformował  ,że prowadzone są pracy przy przekwalifikowaniu w/w pasa. 
- Wójt Gminy poinformował że prawdopodobnie Gmina otrzyma kwotę ok. 1 mln zł na 
budowę dróg ze środków Urzędu Marszałkowskiego. 
- Pani Łajkowska Janina – sołtys wsi Grzebienie- Kolonia – czy planowany jest remont drogi 
na Grzebienie- Kolonia 
- Radny Hańczaruk Wiesław czy powiat planuje wykonanie podbudowy dróg powiatowych 
pod przyszłe asfaltowanie, 
- Przewodniczący Rady Powiatu Pan Łabieniec Kazimierz stwierdził  , że możliwe  jest 
wykonanie   warunek  50% udział Gminy w pracach modernizacyjnych stwierdził również , 
że w pierwszym półroczu żadne prace remontowe nie będą wykonywane. 
- Wójt Gminy zadał pytanie Przewodniczącemu Rady Powiatu czy warunek udziału środków 
własnych  50% / 50% był stosowany przy realizowaniu wszystkich inwestycji. W odpowiedzi 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Łabieniec Kazimierz poinformował, że owszem były 
odstępstwa od tego warunku w przypadku kilku gmin między innymi dotyczy to gmin 
Szudziałowo, Korycin.   
- radny Radziwon Ryszard – zwrócił się z zapytaniem kto finansuje drogi powiatowe w 
odpowiedzi Wójt Gminy poinformował, że finansowanie należy do powiatu. 
-  Pan Gajda Jan – sołtys wsi Rogacze – wykonać podsypkę drogi miejscowości Jaginty 
- Pan Strankowski Józef – w związku z możliwością ubiegania się o środki z WFOŚ na 
utylizację eternitu  zapytał czy Gmina posiada gminny program utylizacji eternitu, który jest 
niezbędny do do ubiegania się o dofinansowanie o środki z WFOŚ na utylizację eternitu. W 
odpowiedzi Wójt poinformował, że takowego programu nie ma, ale wkrótce zostaną zlecone 
opracowanie takiego projektu. 
- Pan Giczan Tomasz – sołtys wsi Synkowce – zwrócił się z zapytaniem czy może otrzymać 
kserokopię skargi skierowanej do Rady Gminy. W odpowiedzi Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Kalenik odpowiedział , że takowego dokumentu nie może udostępnić. 
 
 
Ad. pkt.  13-go 
. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kalenik 
zakończył obrady IV  Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 
 
     Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
    Protokółował:                                                                  Przewodniczył:                                                                         
 

 

 

 
 



 
 
 

 


